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ZAPISNIK 
sa prve sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 22. decembra 2016. godine 
 
 Sjednica je počela u 10.10 časova. 
 Predsjedavao je Vujica Lazović, predsjednik Odbora.  
 Sjednici su prisustvovali poslanici: Predrag Sekulić, Filip Vuković, Branko Čavor, Petar 
Smolović, Jovanka Laličić i Genci Nimanbegu. 
 Sjednici su, u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore, prisustvovali predstavnici 
predlagača: Zoran Sekulić, izvršni direktor Agencije za elektronske komunikacije i poštansku 
djelatnost; Šaleta Đurović, predsjednik Savjeta Agencije za elektronske komunikacije i poštansku 
djelatnost; Branko Vujović, predsjednik Savjeta Agencije za nadzor osiguranja; Biljana Pantović, 
direktorica Agencije za nadzor osiguranja; Zoran Đikanović, predsjednik Komisije za hartije od 
vrijednosti; Nikola D. Pejović, sekretar Komisije za hartije od vrijednosti; Miroslav Vukčević, 
predsjedavajući Odbora Regulatorne agencije za energetiku; Dragutin Martinović, član odbora 
Regulatorne agencije za energetiku; dr Milorad Drljević, direktor Agencije za ljekove i medicinska 
sredstva;; Abaz Beli Džafić, direktor Agencije za elektronske medije; Jovo Rabrenović, generalni 
direktor Direktorata za razvoj nacionalnog brenda i zaštitu potrošača; Šefika Kurtagić, načelnica 
odjeljenja za pripremu državne pomoći u Ministarstvu finansija; Mitar Bajčeta, predsjednik Komisije 
za kontrolu državne pomoći; Zoran Živković, predsjednik Državne komisije za kontrolu postupaka 
javnih nabavki i Predrag Marković, direktor Fonda za zaštitu depozita. 
 Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  
 Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 
DNEVNI RED: 

 
1. Izvještaj o radu Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost sa Finansijskim 

izvještajem Agencije za 2015. godinu i Izvještajem o izvršenoj reviziji finansijskih iskaza 

Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost za 2015. godinu; 

2. Predlog finansijskog plana sa planom rada Agencije za elektronske komunikacije i poštansku 

djelatnost za 2017. godinu; 

3. Finansijski iskazi i Izvještaj o izvršenoj reviziji finansijskih izvještaja Agencije za nadzor 

osiguranja za 2015. godinu sa Izvještajem o radu Agencije za 2015. godinu; 

4. Izvještaj o stanju na tržištu osiguranja u Crnoj Gori za 2015. godinu; 

5. Predlog finansijskog plana sa planom rada Agencije za nadzor osiguranja za 2017. godinu; 

6. Godišnji izvještaj o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na tržištu kapitala za 2015. 

godinu sa Finansijskim izvještajem Komisije za 2015. godinu i Izvještajem o izvršenoj reviziji 

finansijskih iskaza Komisije za hartije od vrijednosti za 2015. godinu; 

7. Predlog finansijskog plana sa planom rada Komisije za hartije od vrijednosti za 2017. godinu; 

8. Izvještaj o stanju energetskog sektora Crne Gore za 2015. godinu; 

9. Predlog finansijskog plana sa planom rada Regulatorne agencije za energetiku za 2017. godinu; 

10. Predlog finansijskog plana sa planom rada Agencije za ljekove i medicinska sredstva za 2017. 

godinu; 

11. Predlog finansijskog plana sa planom rada Agencije za elektronske medije za 2017. godinu; 

12. Godišnji izvještaj o realizaciji nacionalnog programa zaštite potrošača (2015-2018) za period jul 

2015. – jun 2016. godine; 

13. Izvješaj o radu Državne komisije za kontrolu postupaka javnih nabavki za 2015. godinu; 

14. Izvještaj o dodijeljenoj državnoj pomoći u Crnoj Gori u 2015. godini i 

15. Izvještaj o radu Fonda za zaštitu depozita za 2015. godinu.  
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*     *     * 
Predjednik Odbora, Vujica Lazović podsjetio je  Odbor da  akti koji se nalaze na dnevnom redu 

sjednice, usmjereni su Odboru 16. decembra 2016. godine. U daljem podsjećanju je ukazao da je, u 
odnosu na predloženi dnevni red, Odbor u 25. sazivu Skupštine Crne Gore razmotrio devet akata i to 
pet izvještaja nezavisnih regulatornih tijela, koji su podržani na Odboru, kao i Izvješaj o radu Državne 
komisije za kontrolu postupaka javnih nabavki za 2015. godinu (podržan na Odboru); Izvještaj o 
dodijeljenoj državnoj pomoći u Crnoj Gori u 2015. godini (nije podržan na Odboru) i Izvještaj o radu 
Fonda za zaštitu depozita za 2015. godinu (podržan na Odboru). Takođe, Predsjednik Odbora je 
ukazao da isti nijesu bili na sjednici Skupštine Crne Gore u 25. sazivu i da je potrebno da se isti 
razmotre. S tim u vezi, a u cilju planiranja toka sjednice, predložio je da predstavnici predlagača 
prilikom razmatranja izvještaja nezavisnih regulatornih tijela daju obrazloženje i o planovima. 

 
*     *     * 

Prva tačka – IZVJEŠTAJ O RADU AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU 
DJELATNOST SA FINANSIJSKIM IZVJEŠTAJEM AGENCIJE ZA 2015. GODINU I IZVJEŠTAJEM O 
IZVRŠENOJ REVIZIJI FINANSIJSKIH ISKAZA AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I 
POŠTANSKU DJELATNOST ZA 2015. GODINU 

 
Predsjednik Odbora,  Vujica Lazović,  podsjetio je  članove Odbora da je Odbor u 25. sazivu 

Skupštine Crne Gore na 146. sjednici održanoj 6. i 13. juna 2016. godine razmotrio i odlučio da 
predloži Skupštini da usvoji Izvještaj o radu Agencije za elektronske komunikacije i poštansku 
djelatnost sa Finansijskim izvještajem Agencije za 2015. godinu i Izvještajem o izvršenoj reviziji 
finansijskih iskaza Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost za 2015. godinu. 

Uvodno obrazloženje o Izvještaju o radu Agencije za elektronske komunikacije i poštansku 
djelatnost sa Finansijskim izvještajem Agencije za 2015. godinu i Izvještajem o izvršenoj reviziji 
finansijskih iskaza Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost za 2015. godinu dao je 
Šaleta Đurović, predsjednik Savjeta Agencije. 
 U raspravi su učestvovali poslanici: Vujica Lazović i Predrag Sekulić. 

 Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Predsjednik Savjeta Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost upoznao je 
Odbor da je Agencija u 2015. godini sprovodila aktivnosti u skladu sa nadležnostima propisanim 
Zakonom o elektronskim komunikacijama i Zakonom o poštanskim uslugama, kao i da je Finansijski 
izvještaj Agencije za 2015. godinu metodološki usaglašen sa Finansijskim planom za 2015. godinu. 
Polazeći od  podataka o broju korisnika, raznovrsnosti usluga i primijenjene tehnologije, naveo je da 
mobilne komunikacione mreže i usluge predstavljaju najrazvijeniji segment tržišta elektronskih 
komunikacija u Crnoj Gori i upoznao Odbor da operateri na crnogorskom tržištu ističu pokrivenost 
stanovništva GSM signalom od oko 90%. Obavijestio je Odbor da je Agencija u 2015. godini nastavila 
aktivnosti na projektu računovodstvenog odvajanja i troškovnog računovodstva, zatim da je sprovela 
drugi krug analiza pet relevantnih tržišta u skladu sa Odlukom, vršila nadzor nad implementacijom 
regulatornih obaveza, kao i da je nastavila aktivnosti koje se odnose na unapređenje prava i zaštite 
korisnika. 
Odbor je konstatovao da je Agencija u 2015. godini ostvarila ukupan prihod u iznosu 4.503.655,00 €, a 
da su rashodi ostvareni u iznosu od 3.728.370,00 € što je za 10,8% manje od planiranih. Takođe, 
konstatovano je da je Agencija poslovnu 2015. godinu završila sa ukupnom dobiti koja iznosi 
960.638,00 €. Imajući u vidu navedeno, predsjednik Savjeta Agencije je saopštio da dobit, kada se 
umanji za troškove investicija i isplata kredita zaposlenima za ukupan iznos od 105.461,00 €, iznosi 
855.177,00 €. 
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Na Odboru je ukazano na činjenicu da se pred Upravnim sudom vodi spor između Agencije i 
Pošte Crne Gore po osnovu dugovanja vezanih za troškove univerzalnog poštanskog servisa i načina 
pokrića tih gubitaka. U vezi sa tim, poslanike je interesovala trenutna situacija sudskog spora, kao i 
koje se aktivnosti nastoje preduzeti za rješavanje navedenog problema. 

Odbor je, nakon kraće rasprave, sa sedam glasova ″za″ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

 
Z A K LJ U Č A K 

Usvaja se Izvještaj o radu i Finansijski izvještaj Agencije za elektronske komunikacije i poštansku 
djelatnost za 2015. godinu. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Vujica Lazović. 

 
Druga tačka – PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA AGENCIJE ZA   
ELEKTRONSKE KOMUNIKACIJE I POŠTANSKU DJELATNOST ZA 2017. GODINU 
 

Uvodno obrazloženje o Predlogu plana rada sa Finansijskim planom Agencije za elektronske 
komunikacije i poštansku djelatnost za 2017. godinu, dao je Šaleta Đurović, predsjednik Savjeta 
Agencije. 

U raspravi su učestvovali poslanici Vujica Lazović i Predrag Sekulić. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se u uvodnom obrazloženju predsjednika Savjeta Agencije za elektronske komunikacije 
i poštansku djelatnost upoznao sa planiranim aktivnostima Agencije za 2017. godinu koje su 
usmjerene na: normativno uređenje oblasti elektronskih komunikacija i poštanskih djelatnosti; 
izvršavanje tekućh aktivnosti koje se dijelom odnose na vođenje registara i baza podataka Agencije, 
zaštitu konkurencije, vođenje dvojnog računovodstva, edukacija korisnika itd.; zatim na izradu 
planova, izvještaja i informacija vezanih za tržište elektronskih komunikacija i poštanske djelatnosti, 
kao i na saradnju sa nadležnim državnim organima i drugim institucijama, operatorima elektronskih 
komunikacija, poštanskim operatorima, regulatornim tijelima drugih država i međunarodnim 
organizacijama u oblasti elektronskih komunikacija i poštanskog saobraćaja.  

Odbor je konstatovao da su planirani prihodi Agencije na nivou od 4.531.972€, a da planirani 
rashodi bez obavezne rezerve iznose 4.341.972€, dok su izdvajanja za rezerve za nepredviđene izdatke 
u iznosu od 190.000€, te su ukupni tekući rashodi poslovanja planirani na istom nivou kao i prihodi. 

Na Odboru je, tokom rasprave, ukazano na činjenicu da su cijene interneta smanjene ali i 
iskazno očekivanje da će se nastaviti sa poboljšanjem kvaliteta usluga i smanjivanjem cijena. Stoga 
poslanike je interesovalo da li su sprovedene uporedne analize nivoa cijena interneta i fiksne i mobilne 
telefonije na nivou regiona i na nivou zemalja EU. 
Takođe, na Odboru je ukazano i na činjenicu da u postupku prelaska sa analognih na digitalne radio-
difuzne sisteme dio ruralnog područja još uvije nije pokriven, kao i da oko 10% nerazvijenih područja 
nije pokriveno mobilnim signalom. U vezi sa navedenim, poslanike je interesovalo šta je Agencija 
planirala u narednom periodu u ciju riješavanja navedenog problema, kao i šta Agencija u saradnji sa 
organima zakonodavne i izvršne vlasti treba preduzeti da i taj segment bude adekvatno pokriven. 

Odbor je, nakon kraće rasprave, sa sedam glasova ″za″ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeću 

O D L U K U 
Usvaja se Finansijski plan sa Planom rada Agencije za elektronske komunikacije 

i poštansku djelatnost za 2017. godinu. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Vujica Lazović. 
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Treća tačka - FINANSIJSKI ISKAZI I IZVJEŠTAJ O IZVRŠENOJ REVIZIJI FINANSIJSKIH 
IZVJEŠTAJA AGENCIJE ZA NADZOR OSIGURANJA ZA 2015. GODINU SA IZVJEŠTAJEM O 
RADU AGENCIJE ZA 2015. GODINU 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je članove da je Odbor u 25. sazivu Skupštine 

Crne Gore, na 143. sjednici održanoj 24. i 30. maja 2016. godine, razmotrio i odlučio da predloži 
Skupštini da se usvoje Finansijski iskazi i Izvještaj o izvršenoj reviziji finansijskih izvještaja Agencije 
za nadzor osiguranja za 2015. godinu sa Izvještajem o radu Agencije za 2015. godinu.  

Uvodno obrazloženje o Finansijskom iskazu i Izvještaju o izvršenoj reviziji finansijskih 
izvještaja i Izvještaj o radu Agencije za nadzor osiguranja za 2015. godinu dao je Branko Vujović, 
predsjednik Savjeta Agencije. 

U raspravi je učestvovao poslanik Petar Smolović. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se u uvodnom obrazloženju, predsjednika Savjeta Agencije za nadzor osiguranja 
upoznao sa aktivnostima koje je Agencija sprovodila u 2015. godini a koje bile su usmjerene na 
izmjenu postojećih i donošenje novih zakonskih i podzakonskih propisa; sprovođenje posrednog i 
neposrednog nadzora nad poslovanjem subjekata na tražištu osiguranja, riješavanje po pritužbama 
osiguranika i drugih korisnika,  zaštite interesa osiguranika, licenciranje subjekata na tržištu 
osiguranja, izvještavanje o stanju na tržištu osiguranja, saradnju sa domaćim institucijama i 
međunarodnim organizacijama, kao i usavršavanje zaposlenih i infrastrukturno unaprijeđenje. 

Odbor je takođe, upoznat, da je Agencija, tokom prethodne godine, između ostalog, primila i 
obradila 42 prigovora osiguranika, sprovela četiri redovne kvartalne kontrole i jednu redovnu 
godišnju posrednu kontrolu poslovanja društava za osiguranje, pokrenula  postupke neposrednog 
nadzora nad poslovanjem sedam društava za osiguranje i kontinuirano pratila realizaciju izrečenih 
mjera nadzora. 

 Na Odboru je konstatovano da je Agencija za nadzor osiguranja ostvarila ukupne poslovne 
prihode u iznosu od 802.410€  koji su 2.78% viši od planiranog nivoa, dok su rashodi iznosili 749.039€ 
i viši su za 3,75% od ostvarenih u 2014. godini.  

Odbor se, takođe, upoznao i sa Izvještajem nezavisnog revizora o izvršenoj reviziji finansijskih 
izvještaja Agencije za nadzor osiguranja za 2015. godinu. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

 
Z A K LJ U Č A K 

Usvajaju se Finansijski iskazi i Izvještaj o izvršenoj reviziji finansijskih izvještaja sa Izvještajem o radu 
Agencije za nadzor osiguranja za 2015. godinu. 

 
        Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
 
Četvrta tačka - IZVJEŠTAJ O STANJU NA TRŽIŠTU OSIGURANJA U CRNOJ GORI ZA 2015. 
GODINU 
 

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je članove da je Odbor u 25. sazivu Skupštine 
Crne Gore na 152. sjednici, održanoj 18. jula 2016. godine, razmotrio i odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Izvještaj o stanju na tržištu osiguranja u Crnoj Gori za 2015. godinu.  

Uvodno  obrazloženje o  Izvještaju o stanju na tržištu osiguranja u Crnoj Gori za 2015. godinu 
dao je  Branko Vujović, predsjednik Savjeta Agencije. 

U raspravi su učestvovali poslanici, Vujica Lazović i Petar Smolović. 
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Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor se, kroz uvodno obrazloženje predsjednika Savjeta Agencije za nadzor osiguranja, 

upoznao sa osnovnim pokazateljima i trendovima na tržištu osiguranja Crne Gore u 2015. godini i 
konstatovao da je u posmatranom periodu, a u poređenju sa 2014. godinom, zabilježen rast bruto 
fakturisane premije na tržištu od 6,24% i da je iznosila 76.933mil.€, da je ostvaren blagi rast učešća 
bruto fakturisane premije u BDP-u od 0,05% i da je iznosilo 2,14%, od čega je učešće bruto fakturisane 
premije neživotnih osiguranja u BDP iznosilo 1,78%, dok je  ovo učešće za životna osiguranja iznosilo 
0,36%.  
 Odbor je konstatovao da su na crnogorskom tržištu osiguranja dominirala neživotna 
osiguranja sa učešćem od 83,20% u ukupnoj tržišnoj bruto fakturisanoj premiji, dok je učešće premija 
životnog osiguranja ostvarilo pad sa 17,34% u 2014. na 16,80% u 2015. godini, odnosno pad za 0,54p.p. 
Posmatrano prema grupama osiguranja, u poređenju sa 2014. godinom, ukupna premija životnih 
osiguranja zabilježila je rast od 2,94%, pri čemu je najveći rast ostvaren u vrsti osiguranje života, dok je 
ukupna premija neživotnih osiguranja, takođe, ostvarila rast od 6,93% kao posljedica, u najznačajnijoj 
mjeri, rasta premije u vrsti ostala osiguranja imovine. Na Odboru je ustanovljeno da je došlo do 
blagog porasta vrijednosti indeksa, zbog čega tržište i dalje karakteriše visok nivo koncentracije. 
 Tokom rasprave, na Odboru je ukazano da postoje primjeri velikih iznosa osiguranih suma u 
vezi sa čime je poslanike interesovalo da li se osiguravajuće kuće reosiguravaju i ukoliko je to slučaj da 
li poslove reosiguranja obavljaju u okviru matičnih kuća ili sa međunarodnim osiguravajućim 
društvima. 
  
 Odbor je, nakon kraće rasprave, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

Z A K LJ U Č A K 
Usvaja se Izvještaj o stanju na tržištu osiguranja u Crnoj Gori za 2015. godinu. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 

 
Peta tačka - PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA AGENCIJE ZA NADZOR 
OSIGURANJA ZA 2017. GODINU 

 
Uvodno  obrazloženje o Predlogu plana rada sa Finansijskim planom Agencije za nadzor 

osiguranja za 2017. godinu, dao je Branko Vujović, predsjednik Savjeta Agencije. 
U raspravi su učestvovali poslanici, Vujica Lazović i Petar Smolović. 
 Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor je, imajući u vidu uvodno obrazloženje predsjednika Savjeta Agencije za nadzor 
osiguranja, konstatovao da se planirane aktivnosti Agencije za nadzor osiguranja za 2017. godinu, 
između ostalog, odnose na: unapređenje regulative za oblast osiguranja posredstvom izmjena 
postojećih i donošenjem novih zakonskih i podzakonskih propisa; vršenje posrednog i neposrednog 
nadzora nad poslovanjem subjekata na tržištu osiguranja, zaštitu, odnosno sprečavanje ugrožavanja 
interesa osiguranika i drugih korisnika osiguranja; licenciranje subjekata na tržištu osiguranja; 
izvještavanje o stanju na tržištu osiguranja i istraživanje o određenim segmentima tržišta osiguranja; 
razvoj infrastrukftunih i administrativnih kapaciteta; saradnju sa institucijama sistema, drugim 
nadzornim institucijama i međunarodnim organizacijama iz oblasti osiguranja. 

Na Odboru je u odnosu na Predlog plana rada Agencije za 2017. godinu konstatovano da će u 
narednoj godini Agencija sprovoditi pripremne aktivnosti za izradu novog Zakona o osiguranju koji 
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će biti usklađen sa direktivom Solvetost II tj. sa novim zahtjevima koncepta supervizije osiguranja na 
području EU zasnovanog na rizicima. 
U odnosu na Predlog finansijskog plana Agencije za 2017. godinu, na Odboru je konstatovano da su 
prihodi planirani u iznosu od 839.439,00€, od čega su prihodi po osnovu naknada za nadzor 
procijenjeni na nivou od 783.764,00€. Takođe, konstatovano je da su rashodi planirani na nivou od 
837.251,00€, dok je iznos rezerve predviđen u iznosu od 2.188,00€.  
Tokom rasprave, na Odboru su pozitivno ocijenjene mjere Agencije kojima se smanjuju premije i 
uvode bonusi za osiguranje od autoodgovornosti, ali su i postavljena pitanja u odnosu na vezu 
između rasta planiranih troškova zarada i onog dijela mjera koje je Vlada predložila u cilju 
stabilizacije javnih finansija a koje su predviđene izmjenama i dopunama Zakona o zaradama 
zaposlenih u javnom sektoru. 

Odbor je, nakon kraće rasprave, sa sedam glasova ″za″ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeću 

 
O D L U K U 

Usvaja se Finansijski plan sa Planom rada Agencije za nadzor osiguranja za 2017. godinu. 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
 

Šesta tačka - GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O RADU KOMISIJE ZA HARTIJE OD VRIJEDNOSTI I STANJU 
NA TRŽIŠTU KAPITALA ZA 2015. GODINU SA FINANSIJSKIM IZVJEŠTAJEM KOMISIJE ZA 2015. 
GODINU I IZVJEŠTAJEM O IZVRŠENOJ REVIZIJI FINANSIJSKIH ISKAZA KOMISIJE ZA HARTIJE 
OD VRIJEDNOSTI ZA 2015. GODINU  
 

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je članove da je Odbor u 25. sazivu Skupštine 
Crne Gore na 146. sjednici održanoj 13. juna 2016. godine razmotrio i odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Godišnji izvještaj o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na tržištu kapitala za 2015. 
godinu. 

Uvodno obrazloženje o Godišnjem izvještaju o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju 
na tržištu kapitala za 2015. godinu dao je Zoran Đikanović, predsjednik Komisije. 
 U raspravi je učestvovao poslanik Petar Smolović. 
 Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
U uvodnom obrazloženju, predsjednik Komisije za hartije od vrjednosti ukazao je da je na 

tržištu kapitala u 2015. godini ukupan promet koji je ostvaren na Montenegroberzi iznosio 65,4 mil.€, 
te da je u poređenju sa 2014. godinom došlo do smanjenja prometa od 39,5%, što je prije svega 
uslovljeno izostankom primarnih emisija državnih i korporativnih obveznica. Ukazao je i da je, 
ukoliko se izvrši poređenje navedena dva perioda, ne uključujući navedene primarne transakcije 
obveznica, u 2015. godini došlo do povećanja prometa od 19%, kao i da je u strukturi prometa najveće 
učešće od 39,8% ostvareno trgovinom akcijama kotiranim na A listi. Saopštio je i da je u posmatranom 
periodu ukupno zaključeno 3.656 transakcija, što predstavlja smanjenje od 19% u odnosu na uporedni 
period prethodne godine, pri čemu je došlo do povećanja broja transkacija na berzanskom tržištu od 
6,6% i smanjenja broja transakcija na slobodnom tržištu od 35%. 

Na Odboru je, u odnosu na Finansijski izvještaj Komisije za hartije od vrijednosti za 2015. 
godinu, konstatovano da je Komisija ostvarila poslovne prihode u iznosu od 762.655,00€ kao i 
poslovne rashode u iznosu od 717.916,00€, te da je Komisija, imajući u vidu i neto finansijski trošak od 
38.015,00€, ostvarila u 2015. godini višak ukupnih prihoda nad ukupnim rashodima u iznosu od 
6.724,00€. 
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Tokom kraće rasprave, na Odboru je postavljeno pitanje da li su postojale inicijative za 
regionalno objedinjavanje tržišta kapitala i ukoliko je bilo takvih slučajeva koje aktivnosti su 
preduzimane po tom pitanju. 

Polazeći od člana 23 Zakona o hartijama od vrijednosti, Odbor se, takođe, upoznao i sa 
Izvještajem nezavisnog revizora o reviziji finansijskih iskaza KHOV za 2015. godinu. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova ″za″ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

 
Z A K LJ U Č A K 

Usvaja se Godišnji izvještaj o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na tržištu kapitala za 
2015. godinu sa Finansijskim izvještajem i Izvještajem o reviziji finansijskih iskaza Komisije za hartije 

od vrijednosti za 2015. godinu. 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Petar Smolović. 
 
Sedma tačka - PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA KOMISIJE ZA HARTIJE OD 
VRIJEDNOSTI ZA 2017. GODINU 

 
Uvodno  obrazloženje o Predlogu finansijskog plana Komisije za hartije od vrijednosti za 2017. 

godinu dao je Zoran Đikanović, predsjednik Komisije. 
U raspravi je učestvovao poslanik Petar Smolović . 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor je, imajući u vidu uvodno obrazloženje predsjednika Komisije za hartije od vrijednosti, 

konstatovao da su planom Komisije za 2017. godinu, između ostalog, predviđene aktivnosti koje se 
odnose na: podsticanje efikasnog i transparentnog tržišta kapitala u cilju zaštite investitora u hartije 
od vrijednosti; unaprijeđenje integriteta, transparentnosti, efikasnog i dobrog funkcionisanja tržišta 
kapitala i njegove infrastrukture; kao i jačanje finansijskog sistema u cilju povećanja njegove 
otpornosti na šokove i finansijske disbalanse uz podsticanje ekonomskog rasta. 

Na Odboru je, u odnosu na Predlog plana rada Komisije za 2017. godinu, konstatovano da je 
ključni prioritet Komisije u narednoj godini usklađivanje regulatornog okvira sa direktivama EU, 
odnosno da će sprovoditi aktivnosti usmjerene na donošenje zakona o tržištu kapitala, kao i na izradi 
Nacrta zakona o alternativnim investicionim fondovima i Nacrta zakona o investicionim fondovima. 

U odnosu na Predlog finansijskog plana Komisije za 2017. godinu, na Odboru je konstatovano 
da su ukupni prihodi projektovani u iznosu od 966.300,00€, dok su rashodi planirani u iznosu od 
950.412,00€. Takođe, konstatovano je da je Komisija planirala ostvarivanje viška prihoda nad 
rashodima u iznosu od 15.888,00€. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova ″za″ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeću 

O D L U K U 
Usvaja se Finansijski plan sa Planom rada Komisije za hartije od vrijednosti za 2017. godinu. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Petar Smolović. 

 
Osma tačka - IZVJEŠTAJ O STANJU ENERGETSKOG SEKTORA CRNE GORE ZA 2015. GODINU 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je članove da je Odbor u 25. sazivu Skupštine 

Crne Gore  na 153. sjednici održanoj 22. i 27. jula 2016. godine razmotrio i odlučio da predloži 
Skupštini da usvoji Izvještaj o stanju energetskog sektora Crne Gore za 2015. godinu. 
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Uvodno  obrazloženje o  izvještaju o stanju energetskog sektora Crne Gore za 2015. godinu dao 
je Miroslav Vukčević, predsjedavajući Odbora Regulatorne agencije za energetiku. 

U raspravi su učestvovali poslanici Filip Vuković, Vujica Lazović i Petar Smolović. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Predsjedavajući Odbora Regulatorne agencije za energetiku (RAE), u uvodnom obraćanju 
upoznao je Odbor sa sadržajem Izvještaja o stanju energetskog sektora a koji, između ostalog, 
obuhvata: podatke o energetskim resursima i kapacitetima, nalaze iz nadzora energetskih subjekata, 
realizaciju investicija u energetskom sektoru, finansijsko poslovanje energetskih subjekata, stanje i 
aktivnosti na tržištu električne energije, kao i učešće RAE u radu energetske zajednice i ostalih 
međunarodnih organizacija. Ukazao je da Izvještaj sadrži i prikaz cijena električne energije u 2015. 
godini kao i pregled cijena u zemljama EU i regionu. Istakao je da je RAE u 2015. godini vršila nadzor 
nad sprovođenjem pravnog razdvajanja Operativnog distributivnog sistema od vertikalno integrisane 
Elektroprivrede Crne Gore (EPCG) i preduzimala aktivnosti u cilju okončanja navedenog postupka. 
Upoznao je Odbor da su gubici električne energije u prenosnoj mreži ostvareni u okviru dozvoljenih a 
da je kod gubitaka na distributnivnoj mreži, i pored toga što su ostvareni iznad dozvoljenih, 
evidentirano smanjenje u odnosu na prethodne godine. Ukazano je da za razliku od 2015. godine u 
kojoj nije bilo novih snabdjevača električne energije, u 2016. godini postoje četiri nova subjekta koja su 
dobila licencu za snabdijevanje krajnjih kupaca u crnoj Gori. 
 Na Odboru je konstatovano da je izdvajanjem distribucije iz vertikalno integrisanog subjekta 
stvorena jedna od osnovnih pretpostavki za zaživljavanje maloprodajnog tržišta u Crnoj Gori. Imajući 
u vidu investicije u energetskom sektoru, konstatovano je da se investicije kod operatora prenosnog 
sistema realizuju zadovoljavajućom dinamikom osim projekta „povezane infrastrukture“, zbog 
kašnjenja na realizaciji podmorskog kabla.  
 Tokom rasprave na Odboru iskazano je mišljenje da je u ovoj oblasti ostvaren značajan 
institucionalni napredak, te da je, pored turizma, i u energetici prepoznata mogućnost jačanja 
crnogorske privrede sa ciljem uspostavljanja Crne Gore kao značajnog energetskog čvorišta. 
Ocijenjeno je da je glavni izazov u ovoj oblasti pitanje mogućnosti da se cijene električne energije 
zadrže na određenom nivou ili je neophodno ići u korak sa institucionalnim rješenjima. 
 Imajući u vidu da je ukazano da je ostvaren pad u pogledu gubitaka na mreži u 2015. godini te 
da su isti na nivou od 15%, postavljeno je pitanje na kom nivou su navedeni gubici u zemljama EU, da 
li se uvođenjem električnih brojila može nastaviti sa opadajućim trendom i da li će to imati konkretnije 
efekte na troškove građana. Takođe, postavljeno je pitanje kada se može očekivati da se tržište nađe u 
situaciji da određena kompanija može birati od koga će kupovati električnu energiju. 
 Takođe, na Odboru je sa posebnom pažnjom istaknuto i pitanje primjenje nove Metodologije 
za utvrđivanje regulatornog prihoda i cijena za korišćenje distributivnog sistema, kao i zabrinutost 
privrednika da će se, primjenom novog obračuna snage električne energije po ugovorenim iznosima, 
povećati računi za električnu energiju i time uticati na njihovo poslovanje. 

Nakon rasprave, Odbor je sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 
 

Z A K LJ U Č A K 
Usvaja se Izvještaj o stanju energetskog sektora Crne Gore u 2015. godini. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Filip Vuković. 
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Deveta tačka - PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA REGULATORNE 
AGENCIJE ZA ENERGETIKU ZA 2017. GODINU 

 
Uvodno  obrazloženje o Predlogu finansijskog plana sa Planom rada Regulatorne agencije za 

energetiku za 2017. godinu, dao je Miroslav Vukčević, predsjedavajući Odbora Regulatorne agencije 
za energetiku. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor je imajući u vidu uvodno obrazloženje predsjedavajućeg Odbora Regulatorne agencije 

za energetiku, konstatovao da se planirane aktivnosti Regulatorne  agencije za energetiku  u 2017. 
godini odnose na: ostvarivanje normativno-regulatorne uloge Agencije u dijelu koji se odnosi na 
izradu podzakonskih akata iz nadležnosti Agencije propisanih novim Zakonom o energetici u kojem 
je implementiran Treći energetski paket propisa Evropske unije u oblasti energetike; utvrđivanje 
regulatorno dozvoljenog prihoda, cijena i tarifa i praćenje ostvarenja; organizaciono, kadrovsko i 
institucionalno jačanje Agencije; saradnju Agencije sa državnim organima, regulatornim tijelima iz 
okruženja i međunarodnim instritucijama čiji je član.  

U odnosu na Predlog finansijskog plana za 2017. godinu, Odbor je konstatovao da je  ukupan 
prihod planiran u iznosu od 1.441.221,05 €, te da ga čine prihodi od naknada za izdavanje licenci i 
prihodi od naknada za utvrđivanje statusa zatvorenog distributivnog sistema u visini od 6.000,00 €; 
prihodi od godišnjih naknada za korišćenje izdatih licenci i  statusa zatvorenog distributivnog 
siistema, u iznosu od 1.427.221,05,00 € i ostali prihodi u visini od 8.000,00 €. Rashodi su planirani u 
istom iznosu kao prihodi i sastoje se od: rashoda poslovanja Agencije u iznosu od 1.337.432,49 €; 
rezerve u iznosu od 65.000,00 € i amortizacije osnovnih sredstava koja je po preporuci revizora dodata 
u finansijski plan i iznosi 38.788,56 €. Takođe, na Odboru je konstatovano da su sredstva za zarade 
zaposlenih za 1,38 % manja u odnosu na sredstva planirana u 2016. godini.  

Nakon izjašnjavanja Odbor je sa sedam glasova ,,za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeću 

 
O D L U K U 

Usvaja se Finansijski plan sa planom rada Regulatorne agencije za energetiku za 2017. godinu. 
 
Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Filip Vuković. 

 
Deseta tačka - PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA AGENCIJE ZA LJEKOVE I 
MEDICINSKA SREDSTVA ZA 2017. GODINU 

 
Uvodno  obrazloženje o Predlogu plana rada sa Finansijskim planom Agencije za ljekove i 

medicinska sredstva za 2017. godinu dao je Milorad Drljević, direktor Agencije. 
Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor je, imajući u vidu uvodno obrazloženje direktora Agencije za ljekove i medicinska 
sredstva, konstatovao da su u 2017. godini, između ostalog, predviđene aktivnosti koje se odnose na: 
razvijanje specifičnih analitičkih tehnika koje će se koristiti za redovnu kontrolu kvaliteta u skladu sa 
najnovijim smjernicama Evropske unije u borbi protiv falsifikovanih ljekova, unapređenje 
performansi postupaka koji su u nadležnosti Agencije, stavljanje ljekova u promet, kontrolu kvaliteta 
ljekova, unapređenje sistema farmakovigilance, praćenje potrošnje i klinička ispitivanja ljekova kao i 
aktivnosti zaposlenih na saradnji sa drugim institucijama u Crnoj Gori. Takođe, ukazano je da se 
tokom 2017. godine očekuje priprema novih zakona o ljekovima i medicinskim sredstvima. 
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U odnosu na Predlog finansijskog plana za 2017. godinu, Odbor je konstatovao da su prihodi 
utvrđeni u istom iznosu kao i rashodi,  te da iznose 1.344.000,00 €. Kada su u pitanju planirane 
investicije ukazano je da se u toku 2017. godine planira realizacija investicionih aktivnosti koje se 
odnose na opremanje labaratorije za kontrolu ljekova. 

Nakon izjašnjavanja Odbor je sa sedam glasova ,,za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeću 

 
O D L U K U 

Usvaja se Finansijski plan sa planom rada Agencije za ljekove i medicinska sredstva za 2017. godinu. 
 

Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Genci Nimanbegu. 
 

Jedanaesta tačka - PREDLOG FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA AGENCIJE ZA 
ELEKTRONSKE MEDIJE ZA 2017. GODINU 

 
Uvodno  obrazloženje o Predlogu plana rada sa Finansijskim planom Agencije za elektronske 

medije za 2017. godinu dao je Abaz Beli Džafić, direktor Agencije. 
  Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor je nakon uvodnog obrazloženja direktora Agencije za elektronske medije konstatovao 
da se planirane aktivnosti Agencije za 2017. godinu odnose na: normativne, redovne i tekuće 
aktivnosti, međunarodnu saradnju, kao i na materijalno, tehničko i kadrovsko osposobljavanje. Naime 
shodno zakonskim ovlašćenjima i obavezama, najveći dio aktivnosti Agencije u 2017. godini odnosiće 
se na usaglašavanje normativnog okvira u ovoj oblasti sa odredbama Zakona o elektronskim 
medijima, kao i njegovo unapređenje u cilju stvaranja povoljnih uslova za razvoj audiovizuelnog 
medijskog sektora u Crnoj Gori. 

U odnosu na Predlog finansijskog plana za 2017. godinu, Odbor je konstatovao da su prihodi 
utvrđeni u iznosu od 939.339,00 €, dok rashodi iznose 925.375,00 € i manji su od planiranih prihoda za 
13.964,00 €.  

Nakon izjašnjavanja Odbor je sa sedam glasova ,,za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeću 

 
O D L U K U 

Usvaja se Finansijski plan sa planom rada Agencije za elektronske medije za 2017. godinu. 
 

Za izvjestioca na sjednici Skupštine određen je poslanik Predrag Sekulić. 
 

Dvanaesta tačka - GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O REALIZACIJI NACIONALNOG PROGRAMA 

ZAŠTITE POTROŠAČA (2015-2018) ZA PERIOD JUL 2015. – JUN 2016. GODINE 

 

Uvodno  obrazloženje o Godišnjem izvještaju o realizaciji nacionalnog programa zaštite 
potrošača (2015-2018) za period jul 2015. – jun 2016. godine dao je Jovo Rabrenović, generalni direktor 
Direktorata za razvoj nacionalnog brenda i zaštitu potrošača. 

U raspravi su učestvovali poslanici Vujica Lazović i Predrag Sekulić. 
Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se upoznao sa konstatacijama saopštenim u uvodnom obrazloženju predstavnika 
predlagača, koji je ukazao da je Vlada Crne Gore donijela trogodišnji Nacionalni program zaštite 
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potrošača za period 2015 – 2018, sa jednogodišnjim Akcionim planom, u kojem su precizno definisane 
aktivnosti, kao i nosioci i rokovi za realizaciju  planiranih aktivnosti. Takođe, ukazano je da Izvještaj 
sadrži pregled aktivnosti sektora o zaštiti prava potrošača, odnosno informacije o sprovedenim 
aktivnostima, razvrstane kroz tri segmenta: (I) Ostvarivanje zaštite potrošača u skladu sa Zakonom o 
zaštiti potrošača i dalje unapređivanje pravnog sistema zaštite potrošača; (II) unapređivanje zaštite 
potrošača u pojedinim oblastima i (III) Obrazovanje i informisanje potrošača.  

Odbor je konstatovao da je tokom izvještajnog perioda u julu ove godine donijet plan 
aktivnosti na podizanju nivoa zaštite potrošača na nivou državnog sektora i lokalnog sektora, kao i  
da je u skladu sa pregovaračkim poglavljem 28 – Zaštita potrošača i zdravlja, neophodno izmijeniti 
Zakon o opštoj bezbjednosti proizvoda i Zakon o zaštiti potrošača, u cilju daljeg usklađivanja 
zakonodavstva u oblasti zaštite potrošača, posebno sa Direktivom 2011/83/EU o pravima potrošača. 

Na Odboru je, takođe konstatovano da je, u skladu sa Zakonom o zaštiti potrošača, Uprava za 
inspekcijske poslove  preko nadležnih  inspekcija kontinuirano vršila nadzor za pojedinačne oblasti  
koje  se odnose  na zaštitu  potrošača. 
 Nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“, Odbor je podržao Godišnji izvještaj o realizaciji  
Nacionalnog programa zaštite potrošača (2015  – 2018), za period jul 2015 - jun 2016. godine. 
 Polazeći od navedenog, Odbor je odlučio da predloži Skupštini da usvoji sljedeći 
 

Z A K LJ U Č A K 
Prihvata se Godišnji izvještaj o realizaciji Nacionalnog programa zaštite potrošača 2015 – 2018, za 

period jul 2015 - jun 2016. godine. 
 
 Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određena je poslanica Jovanka Laličić. 
 
Trinaesta tačka – IZVJEŠAJ O RADU DRŽAVNE KOMISIJE ZA KONTROLU POSTUPAKA JAVNIH 
NABAVKI ZA 2015. GODINU 
 
 Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je članove da je Odbor u 25. sazivu Skupštine 
Crne Gore na 152. sjednici održanoj 18. jula 2016. godine razmotrio i odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Izvješaj o radu Državne komisije za kontrolu postupaka javnih nabavki za 2015. godinu. 

Uvodno  obrazloženje o  Izvještaju o radu Državne komisije za kontrolu postupaka javnih 
nabavki za 2015. godinu dao je Zoran Živković, predsjednik Komisije. 

U raspravi su učestvovali poslanici Genci Nimanbegu, Vujica Lazović i Jovanka Laličić. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se, kroz uvodno obrazloženje predsjednika Državne komisije za kontrolu postupaka 
javnih nabavki, upoznao sa podacima o: radu Komisije, predmetima po žalbama, predmetima 
kontrole postupaka javnih nabavki čija vrijednost prelazi 500.000 €, predmetima po presudama 
Upravnog suda Crne Gore, upravnim sporovima protiv odluka Državne komisije, naknadama za 
vođenje postupka i sprovođenju odluka u prethodnoj godini.  

Odbor je konstatovao da je Državna komisija tokom 2015. godine u radu imala ukupno 1083 
predmeta, od čega 77 predmeta prenijetih iz 2014. godine, 975 primljenih u 2015. godini i 31 predmet 
iz 2014. i 2015. godine koji su u 2015. godini presudama Upravnog suda Crne Gore vraćeni na 
ponovno rješavanje. Odbor je, takođe, konstatovao da je od ukupnog broja predmeta u radu Državna 
komisija u 2015. godini riješila 895 predmeta, odnosno 82,64%. Na Odboru je ukazano da je na kraju 
2015. godine ostalo neriješeno 188 predmeta, odnosno 17,36%, koji su radi odlučivanja prenijeti u 2016. 
godinu, iz razloga što je broj predmeta u 2015. godini u odnosu na 2014. godinu povećan za 12%, te 
zato što je Komisija osam mjeseci radila u nepotpunom sastavu, odnosno šest mjeseci je radila bez 
jednog člana Komisije, dok je dva mjeseca poslove predsjednika Komisije obavljao jedan od njenih 
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članova, kao i zato što je jedan broj predmeta primljen u decembru mjesecu i iz razloga što u 
određenim predmetima nije istekao rok za postupanje naručilaca po žalbi i za dostavljanje spisa 
predmeta ili što nijesu dostavljeni kompletni spisi predmeta.  

Na sjednici je konstatovano da je, radi rješavanja predmeta, Državna komisija tokom prošle 
godine održala 42 sjednice, na kojima je donijela ukupno 869 odluka, kao i da u predmetima po 
žalbama odlučila u prosječnom roku uz prekoračenje od 27 dana u odnosu na propisani rok od 15 
dana, a obaveznu kontrolu postupaka riješila za jedan dan prije zakonskog roka ako se riješava po 
izjavljenoj žalbi, odnosno za šest dana ako žalba nije izjavljena. Razlog što Državna komisija nije 
mogla ispoštovati zakonske rokove, kako je ukazano, je prije svega posljedica nedovoljnog broja 
članova Komisije i nedovoljnog administrativnog kapaciteta Stručne službe. 

Odbor je, takođe, konstatovao da je u postupcima po žalbama, u 2015. godini, od ukupno 974 
žalbe koje je Komisija prvi put imala u radu, odlučila o 801 žalbi, s tim što je o 19 žalbi odlučila 
zajedno sa vršenjem obavezne kontrole postupaka javnih nabavki. 

Odbor je konstatovao da u postupcima obavezne kontrole sprovedenih postupaka javnih 
nabavki vrijednosti preko 500.000 eura (44 postupka), Državna komisija utvrdila da 26 postupaka 
javnih nabavki sprovedeno u skladu sa Zakonom o javnim nabavkama, 4 postupka javne nabavke 
poništila u cjelosti iz razloga što nijesu sprovedeni u skladu sa Zakonom, a 14 postupaka javnih 
nabavki djelimično poništila zbog utvrđenih nepravilnosti i predmete vratila na ponovni postupak 
odlučivanja.  

Konstatovano je i da je Državnoj komisiji u toku 2015. godine od strane Upravnog suda Crne 
Gore dostavljeno 60 tužbi za ocjenu zakonitosti njenih odluka donesenih u 2015. godini, i 10 tužbi koje 
su podnijete protiv odluka koje su donijete u 2014. godini, dok je dostavljeno pet presuda Vrhovnog 
suda donesenih za vanredno preispitivanje presuda Upravnog suda donijetim po tužbama protiv 
odluka Komisije, te da su u svih pet presuda zahtjevi odbijeni kao neosnovani. 

Tokom sjednice je ukazano da činjenica da se obim i intezitet poslova Državne komisije 
povećao i za 90% više u odnosu na 2012. godinu, kada je ova komisija konstituisana, predstavlja 
ključni razlog za potrebu jačanja kapaciteta Državne komisije, u povećanju broja članova Komisije, 
jačanju administrativnog kapaciteta Stručne službe, kao i obezbjeđivanja adekvatnih prostornih i 
tehničkih uslova za rad Komisije.  

 Na Odboru je pozitivno ocijenjena sugestija predsjednika Državne komisije da bi bilo 
najsvrsishodnije da se, imajući u vidu prethodno navedeno, poveća sastav Komisije za najmanje dva 
člana, što bi omogućilo formiranje dva vijeća u okviru Komisije od po tri člana. S tim u vezi, ukazano 
je na potrebu izmjene Zakona o javnim nabavkama kojim je propisano da Državna komisija ima 
predsjednika i četiri člana. U odnosu na potrebu jačanja administrativnih kapaciteta, ukazano je na 
potrebu izmjene Pravilnika o unutrašnjoj organizaciji i sistematizaciji Stručne službe. 

U vezi sa gorenavedenim, povećanje budžeta Državne komisije ocijenjeno je neophodnim kako 
bi bilo obezbijeđeno njeno normalno funkcionisanje.   

Nakon izjašnjavanja Odbor je sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

 
Z A K L J U Č A K 

Usvaja se Izvještaj o radu Državne komisije za kontrolu postupaka javnih nabavki za 
2015.godinu. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Vujica Lazović. 
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Četrnaesta tačka – IZVJEŠTAJ O DODIJELJENOJ DRŽAVNOJ POMOĆI U CRNOJ GORI U 2015. 
GODINI 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je članove da je Odbor u 25. sazivu Skupštine 

Crne Gore na 153. sjednici održanoj 22. i 27. jula 2016. godine razmotrio Godišnji Izvještaj o 
dodijeljenoj državnoj pomoći u Crnoj Gori u 2015. godini.  

Uvodno  obrazloženje o  Izvještaju o dodijeljenoj državnoj pomoći u Crnoj Gori u 2015. godini 
dao je predstavnik predlagača Mitar Bajčeta, predsjednik Komisije za kontrolu državne pomoći. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Vujica Lazović i Genci Nimanbegu. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor se, kroz uvodno obrazloženje predsjednika Komisije za kontrolu državne pomoći, 

upoznao sa strukturom Izvještaja o dodjeljenoj državnoj pomoći, kategorijama državne pomoći, 
pregledom državne pomoći u poljoprivredi, po regionima i opštinama, instrumentima dodjele državne 
pomoći i analizom efekata. Na Odboru je ukazano da je u izradi Izvještaja za 2015. godinu korišćena 
metodologija koja je propisana od strane Evropske komisije u oblasti izvještavanja o državnoj pomoći, 
kao i da je u cilju što tačnijeg prikazivanja podataka u Godišnjem izvještaju, Komisija koristila podatke iz 
Predloga zakona o završnom računu budžeta za 2015. godinu. 

Na osnovu podataka iz Izvještaja o dodijeljenoj državnoj pomoći u 2015. godini, na Odboru je 
konstatovano da je u Crnoj Gori tokom 2015. godine dodijeljena državna pomoć u ukupnom iznosu od 
23,37mil.€, što predstavlja smanjenje za 16,62% u apsolutnom iznosu odnosu na 2014. godinu. Takođe, 
konstatovano je da je procenat državne pomoći u BDP-u smanjen sa 0,83% u 2014. na 0,65% u 2015. 
godini, kao i da je učešće horizontalne pomoći u ukupno dodijeljenoj pomoći 44,32% ili 10,36 mil €, 
sektorske 35,23% ili 8,24 mil € i regionalne 20,45% ili 4,78mil.€,  dok su neprijavljene državne pomoći u 
2015. godini iznosile su 1,16mil.€, odnosno 0,498% ukupno dodijeljene pomoći, dok je u 2014. godini taj 
procenat bio znatno veći i iznosio je 23,22%. Između ostalog, Odbor je upoznat i da je ukupno učešće 
državne pomoći u BDP-u za 2015. godinu smanjeno je sa 0,83% na 0,65%. 

Tokom rasprave na Odboru iskazano je mišljenje da Izvještaj na kvalitetan i transparentan 
način prikazuje podatke dodijeljene državne pomoći. Takođe, iskazano je mišljenje da je potrebno uložiti 
dodatne napore na afirmaciji korišćenja podsticaja i olakšica u skladu sa mogućnostima definisanim 
zakonskim propisima i pravilima za dodjelu državne pomoći, posebno u sjevernom regionu imajući u 
vidu da je učešće npr. Opštine Podgorica u ukupnoj državnoj pomoći 60,40%.  

Na Odboru je istaknuto da podaci prezentirani u Izvještaju Komisije treba da budu polazna 
osnova za donošenje odluka prilikom planiranja budžeta države kako bi se sredstva opredjeljivala za 
ulaganje u oblastima i regionima koji se ocijene prioritetnim. Ukazano je da je nizak iznos državne 
pomoći dodijeljene sjevernom, nerazvijenom, regionu proporcionalan manjem broju zahtjeva iz tog 
regiona, koji često nijesu u skladu sa kriterijumima i proceduralnim uslovima dodjele državne pomoći. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“, odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

 
Z A K L J U Č A K 

Prihvata se Godišnji izvještaj o dodijeljenoj državnoj pomoći u Crnoj Cori u 2015. godini. 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
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Petnaesta tačka - IZVJEŠTAJ O RADU FONDA ZA ZAŠTITU DEPOZITA ZA 2015. GODINU 
 
 Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je članove da je Odbor u 25. sazivu Skupštine 
Crne Gore  na 152. sjednici održanoj 18. jula 2016. godine razmotrio i odlučio da predloži Skupštini da 
prihvati Izvještaj o radu Fonda za zaštitu depozita za 2015. godinu. 

Uvodno  obrazloženje o Izvještaju o radu Fonda za zaštitu depozita za 2015. godinu dao je 
Predrag Marković, direktor Fonda. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  
 

I Z V J E Š T A J 
Direktor Fonda za zaštitu depozita, u uvodnom obrazloženju, upoznao je Odbor sa strukturom 

Izvještaja i aktivnostima Fonda tokom 2015. godine, koje su se, u najvećoj mjeri, odnosile na obaveze 
iz redovnog poslovanja i obaveze vezane za učešće u pregovaračkom postupku pristupanja Crne Gore 
EU iz kojih proizilazi potreba za izmjenom regulative u ovoj oblasti. Ukazao je da je Fond pristupio 
izradi metodologije za uvođenje sistema diferencijalne premije kod osiguranja depozita u bankarskom 
sektoru, te da će navedena metodologija biti osnov za izmjene važećeg Zakona. Navedenim 
izmjenama Fond bi, umjesto sadašnje fiksne stope, bio u obavezi da primjenjuje diferencijalnu premiju 
za osiguranje depozita na bazi unaprijed definisanih kriterijuma za procjenu rizika banaka.  

Na Odboru je, između ostalog, konstatovano: da je na kraju 2015. godine ukupni depozitni 
portfolio banaka iznosio 2.629.784.000 €, što je za 13,49% više u odnosu na kraj 2014. godine; da su 
ukupni garantovani depoziti iznosili 1.150.627.000 €, što je za 8,18% više u odnosu na 2014. godinu, 
kao i da je prosječan iznos garantovanog depozita iznosio 1.543 €, odnosno za 20,23 % više nego na 
kraju 2014. godine; da je iznos sredstava Fonda u 2015. godini iznosio 67.740.819 €, odnosno da je 
pokrivenost garantovanih depozita sredstvima Fonda iznosila 5,89%; da je broj deponenata ukupnih 
depozita iznosio 851.887 hiljada, što je za 8,82 % manje u odnosu na 2014. godinu; da je ukupan iznos 
depozita koji nijesu uključeni u sistem zaštite iznosio 234.531.000 €, što je za 9,40% više u odnosu na 
prethodnu godinu; da je ukupan iznos depozita koji su uključeni u sistem zaštite depozita iznosio 
2.395.253.000 €, odnosno za 13,90% više nego u 2014. godini i da je broj deponenata koji ima pravo na 
isplatu garantovanog depozita iznosio 849.515 hiljada, odnosno za 8,86% manje u odnosu na 2014. 
godinu. 
  U odnosu na finansijsko poslovanje Fonda, Odbor je konstatovao da u prethodnoj godini 
ukupan neto rezultat iznosi 11.660.010 € što je 5,26% više od planiranog, odnosno za 9,92% više od 
ostvarenog u prethodnoj godini.  

Takođe, ukazano je da se u skladu sa izmjenama Zakona o zaštiti depozita od prošle godine, 
shodno članu 20 Zakona, izvještaj o radu Fonda dostavlja Skupštini, po prvi put, na razmatranje, a ne 
na upoznavanje, kako je ranije bilo definisano. 

Nakon izjašnjavanja Odbor je sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

ZAKLJUČAK 
Prihvata se Izvještaj o radu Fonda za zaštitu depozita za 2015. godinu. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Vujica Lazović. 

 
*     *     * 

Sjednica je završena u 12.50 časova. 
*     *     * 

Broj: 00-63-07/16- 
 
SEKRETAR SEKRETARIJATA ODBORA                            PREDSJEDNIK ODBORA  
Demir Mujević, s.r.                                                                                Prof. dr Vujica Lazović, s.r. 
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Prva  sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 
održana 22. decembra 2016. godine 

 
REZULTATI GLASANJA 

O PREDLOZIMA AKATA 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

IZVJEŠTAJ O RADU 
AGENCIJE ZA 
ELEKTRONSKE 
KOMUNIKACIJE I 
POŠTANSKU DJELATNOST 
SA FINANSIJSKIM 
IZVJEŠTAJEM AGENCIJE ZA 
2015. GODINU I 
IZVJEŠTAJEM O IZVRŠENOJ 
REVIZIJI FINANSIJSKIH 
ISKAZA AGENCIJE ZA 
ELEKTRONSKE 
KOMUNIKACIJE I 
POŠTANSKU DJELATNOST 
ZA 2015. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 
 / / 

PREDLOG FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM RADA 
AGENCIJE ZA 
ELEKTRONSKE   
KOMUNIKACIJE I 
POŠTANSKU DJELATNOST 
ZA 2017. GODINU 
 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

FINANSIJSKI ISKAZI I 
IZVJEŠTAJ O IZVRŠENOJ 
REVIZIJI FINANSIJSKIH 
IZVJEŠTAJA AGENCIJE ZA 
NADZOR OSIGURANJA ZA 
2015. GODINU SA 
IZVJEŠTAJEM O RADU 
AGENCIJE ZA 2015. 
GODINU 
 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

IZVJEŠTAJ O STANJU NA 
TRŽIŠTU OSIGURANJA U 
CRNOJ GORI ZA 2015. 
GODINU 
 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 
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PREDLOG FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM RADA 
AGENCIJE ZA NADZOR 
OSIGURANJA ZA 2017. 
GODINU 
 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O 
RADU KOMISIJE ZA 
HARTIJE OD VRIJEDNOSTI I 
STANJU NA TRŽIŠTU 
KAPITALA ZA 2015. 
GODINU SA FINANSIJSKIM 
IZVJEŠTAJEM KOMISIJE ZA 
2015. GODINU I 
IZVJEŠTAJEM O IZVRŠENOJ 
REVIZIJI FINANSIJSKIH 
ISKAZA KOMISIJE ZA 
HARTIJE OD VRIJEDNOSTI 
ZA 2015. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu / / 

PREDLOG FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM RADA 
KOMISIJE ZA HARTIJE OD 
VRIJEDNOSTI ZA 2017. 
GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

IZVJEŠTAJ O STANJU 
ENERGETSKOG SEKTORA 
CRNE GORE ZA 2015. 
GODINU 
 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

PREDLOG FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM RADA 
REGULATORNE AGENCIJE 
ZA ENERGETIKU ZA 2017. 
GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 
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PREDLOG FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM RADA 
AGENCIJE ZA LJEKOVE I 
MEDICINSKA SREDSTVA 
ZA 2017. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

PREDLOG FINANSIJSKOG 
PLANA SA PLANOM RADA 
AGENCIJE ZA 
ELEKTRONSKE MEDIJE ZA 
2017. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O 
REALIZACIJI 
NACIONALNOG 
PROGRAMA ZAŠTITE 
POTROŠAČA (2015-2018) ZA 
PERIOD JUL 2015. – JUN 
2016. GODINE 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

IZVJEŠAJ O RADU 
DRŽAVNE KOMISIJE ZA 
KONTROLU POSTUPAKA 
JAVNIH NABAVKI ZA 2015. 
GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

IZVJEŠTAJ O DODIJELJENOJ 
DRŽAVNOJ POMOĆI U 
CRNOJ GORI U 2015. 
GODINI 
 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

IZVJEŠTAJ O RADU FONDA 
ZA ZAŠTITU DEPOZITA ZA 
2015. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

 


